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Svar på motion om att inrätta en kemikalieplan - Amanda 
Andersson (MP)

Ärendebeskrivning
Amanda Andersson (MP) har till kommunfullmäktige 22 februari 2023, § 17, lämnat en 
motion om att inrätta en kemikalieplan.

Motionären föreslår att en kemikalieplan ska upprättas som ett verktyg för att minska 
alingsåsarnas exponering för kemikalier, med syftet att driva på utvecklingen av arbetet mot 
en giftfri vardag och att skapa gemensamma prioriteringar inom kommunen för att minska 
mängden giftiga kemikalier inom den kommunala verksamheten. Kemikalieplanen verkar 
även förebyggande genom att minska risker och framtida kostnader orsakade av kemikalier.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 22 mars 2023, § 56, att remittera motionen till 
samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning.

Förvaltningens yttrande

Samhällsbyggnadsförvaltningen håller med motionären om vikten av ett systematiskt och 
fungerande arbete gällande kemikalier som används inom den kommunala verksamheten.

Inom många verksamhetsområden finns det behov av att tydliggöra kraven och ambitionerna 
kopplat till kemikalier, i allt från upphandlingsprocesser till rena verksamhetsfrågor såsom 
skola eller VA. På samhällsbyggnadsförvaltningen sker redan idag inventering av de 
kemikalier som används i verksamheterna i det webbaserade systemet iChemistry. Detta 
arbete skulle kunna utvecklas genom förvaltningsövergripande insatser, eller att liknande 
inventering sker även inom kommunens övriga verksamheter.

Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer dock att framgång i kemikaliearbetet troligare 
uppnås genom en tydlig riktlinje, checklista eller vägledning, snarare än genom en 
handlingsplan. Vid genomgång av kemikalieplaner som tagits fram i andra kommuner har 
noterats att dessa ofta är väldigt omfattande. Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att 
en mer kortfattad men välformulerad riktlinje med checklistor skulle kunna få mer 
genomslagskraft ute i verksamheterna.

Ekonomisk bedömning
Arbete med en riktlinje kring kemikalieanvändning inom den kommunala verksamheten 
skulle ta administrativ tid som inte finns budgeterat för under 2023, men som kan tas med i 
budgetarbetet för kommande år. Beroende på vilka krav som därefter kommer ställas i den 
framtagna riktlinjen kan exempelvis utbyten av befintliga kemikalieprodukter innebära 
kostnader för respektive berörd verksamhet, eller att högre produktkrav kommer att behöva 
ställas i framtida upphandlingar.



Förslag till beslut
Motionen avstyrks.

Beslutet ska skickas till
KS/KF

Jonas Sjölin Anna Simonsson
Förvaltningschef Miljöingenjör
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